
Fra: Borgmesteren for BUF  

Sendt: 12. december 2019 14:42 

Til: XXXXXXXXXX 

Emne: SV: Bevar Sankt Johannes Gårdens Fritidshjem 

 

Kære XXXXXXXXXX og XXXXXXXXXX 

  

Tak for din henvendelse vedrørende din bekymring for fremtiden for Sankt Johannes Gårdens Fritidshjem. 

 

Din henvendelse, og de mange andre henvendelser, som jeg og andre medlemmer af Børne- og 

Ungdomsudvalget har modtaget i denne sag, er meget velkomne. Jeg kender Sankt Johannes Gården som 

en rigtig fagligt stærk og veldrevet institution, og de mange henvendelser bestyrker selvfølgelig kun den 

opfattelse.  

  

Jeg har med tilfredshed modtaget besked fra min forvaltning om, at der allerede er etableret en god dialog 

mellem Sankt Johannes Gårdens bestyrelse og ledelse og Børne- og Ungdomsforvaltningen.  

  

Jeg kan oplyse, at der forventeligt vil være en indstilling på Børne- og Ungdomsudvalgets møde til februar 

2020. I denne indstilling skal udvalget beslutte, om man vil åbne for muligheden for etablering af private 

fritidshjem under dagtilbudsloven i kommunen. Hvis udvalget beslutter at åbne for denne mulighed, skal 

der fastlægges en række kriterier, som et privat fritidshjem skal leve op til. Sluttelig vil udvalget forholde sig 

til Sankt Johannes Gårdens ansøgning om at blive privat fritidshjem.  

  

Jeg kan i sagens natur ikke vide, hvad udvalget beslutter. Men jeg vil gerne understrege, at jeg og 

forvaltningen – ligegyldigt hvad der bliver besluttet – vil indgå i et konstruktivt samarbejde med Sankt 

Johannes Gårdens bestyrelse og ledelse, for at vi sammen kan finde en god løsning for institutionens børn, 

forældre og medarbejdere.  

 
Venlig hilsen 
 
Jesper Christensen 
Børne- og ungdomsborgmester 
_____________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE 

Børne- og Ungdomsforvaltningen 
 
Københavns Rådhus 
1599 København V 
Telefon  +45 33 66 20 00 
E-mail: borgmester@buf.kk.dk 
www.kk.dk 
 

 
www.bufx.dk 

 

mailto:borgmester@buf.kk.dk
http://www.kk.dk/
http://www.bufx.dk/


Fra: XXXXXXXXXX XXXXXXXXXX 

Sendt: 2. december 2019 12:55 

Til: Anna Maria Hede Christensen (Borgerrepræsentationen) <Anna_Maria_Hede_Christensen@kk.dk>; 

Gorm Gunnarsen (Borgerrepræsentationen) <Gorm_Gunnarsen@kk.dk>; Helle Bonnesen 

(Borgerrepræsentationen) <Helle_Bonnesen@kk.dk>; Jens-Kristian Lütken (Borgerrepræsentationen) 

<Jens-Kristian_Lutken@kk.dk>; Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; Knud Holt Nielsen 

(Borgerrepræsentationen) <Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) 

<Laura_Rosenvinge@kk.dk>; Maria Johanna Frej <Maria_Frej@kk.dk>; Niko Grünfeld 

<Niko_Grunfeld@kk.dk>; Sofie Seidenfaden (Borgerrepræsentationen) <Sofie_Seidenfaden@kk.dk>; 

Tommy Petersen (Borgerrepræsentationen) <Tommy_Petersen@kk.dk> 

Cc: XXXXXXXXXX 

Emne: Bevar Sankt Johannes Gårdens Fritidshjem 

 

Kære Anna, Gorm, Helle, Jens-Kristian, Knud, Laura, Maria, Niko, Sofie, Tommy og Jesper 
 
Jeg skriver til dig i håb om, at du kan hjælpe med den triste og utrygge situation, som alle vi familier med børn i 

Johannes Gårdens Fritidshjem står i. 

Driftsoverenskomsten med vores fritidshjem er opsagt pr. 1. august 2020, da alle fritidshjem som bekendt skal 

laves til KKFO’er, for at brugerbetalingen kan sættes op. Bestyrelsen vil nu søge, om at blive et privat 
pasningstilbud, og det vil jeg inderligt opfordre til, at I politikere siger ja til. 

Hvis ikke det lykkes at blive privatejet, vil man ikke køre videre med en KKFO - og heller ikke med klubtilbuddet. 

Ejerne af bygningerne i Sankt Johannes Gården ønsker ikke at lægge hus til en KKFO, hvilket betyder, at 146 børn 

fra fritidshjemmet og 128 børn fra klubben, mangler et sted at blive passet fra 1. august. 

Jeg håber derfor meget, at børne- og ungdomsudvalget vil give tilladelse til, at vores gode, velfungerende 

fritidshjem kan fortsætte som privatejet. 

Min søn skiftede skole sidste år, og i forbindelse med det skoleskift oplevede vi den mest omsorgsfulde og 

nærværende kontakt fra fritidshjemmet. Det er tydeligt at mærke, at de har vores børn i deres hjerter og deres 

interesser for øje. Det er en gave i en travl hverdag.  

Jeg er dybt taknemmelig for den hverdag XXXXXXXXXX har med dem, og er imponeret over det overskud, den 

energi og engagement, der lægges for dagen.  

Så hermed en opfordring og bøn til jer: Vær søde at værne om vores dejlige fritidshjem - det er vi mange, som vil 

være taknemmelige for. 

Bedste hilser 

XXXXXXXXXX og XXXXXXXXXX 

forældre til XXXXXXXXXX 

tlf. XXXXXXXXXX og XXXXXXXXXX 

 

 

--  

Mange hilsner XXXXXXXXXX 
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